

# ໕. ຊຽງໝັ້ງເລືອກເມັງ

## ໕. ຊຽງໝັ້ງເລືອກເມັງ

ນັບແຕ່ສຶກອອກມາເປັນຊຽງ ກໍຢູ່ຮັບໃຊ້ພາຍໃນໂຮງ, ແມ່ນວ່າມີວຽກໜັກການໜາປານໃດ ຊຽງໝັ້ງກໍອາສາເຮັດບໍ່ກຽດ ບໍ່ຄ້ານ ພຍາມີວຽກຫຼັງກໍເອີ້ນຫາເອີ້ນໃຊ້ແຕ່ຊຽງໝັ້ງເທົ່ານັ້ນ ; ຢູ່ມາມື້ນຶ່ງ ພຍາຜູ້ເປັນອ້າຍໄດ້ເວົ້ານຳຊຽງໝັ້ງວ່າ ດຽວນີ້ໃຕ້ກໍ ໄດ້ສຶກຂາລະເພດອອກມາເປັນຊຽງແລ້ວ, ສົມຄວນຈະຊອກຫາເອົາເມັງຄືຊາວບ້ານຊາວເມືອງເຂົາສາດີກວ່າ ຈະຢູ່ຜູ້ດຽວຄືແນວນີ້ ; ຊຽງໝັ້ງໄດ້ຕອບພຍາວ່າຈະເອົາເມັງແນວໃດທຸກຄືທົ່ວເຮືອນນີ້ ດັ່ງຄຳກອນຕອນນຶ່ງ ຊຽງວ່າ :

ເງິນບໍ່ມີ ພໍ່ສ່ຽວ ຊິໝາຍເອົາລູກສາວເພິ່ນ ເປັນຫຼື ?  
ເຂົ້າບໍ່ມີ ຢູ່ທ່ອງ ຊິຂັ້ນຄຳແມ່ເມັງ ຊິບໍ່ ?

ຊຽງໝັ້ງເວົ້າຕື່ມວ່າ ຕົນເອງກໍເປັນຂນາດນ້ອງພຍາແຕ່ຫາປາແດກຊິຈຳກັບບໍ່ມີ ຊິເອົາເມັງໄດ້ແນວໃດ ! ຝ່າຍພຍາ ຈຶ່ງເວົ້າກັບຊຽງໝັ້ງວ່າ : ບໍ່ຕ້ອງຄິດອຸກຄິດອັງດອກ ນາງສນົມເຕັມໂຮງຢາກໄດ້ຜູ້ໃດ ເລືອກເອົາໂລດ ບໍ່ໃຫ້ແຕ່ງໃຫ້ແປງດອກ ຊຽງເອີຍ, ໃຫ້ມື້ໜຶ່ງໄປເລາະຊອກເບິ່ງ ມັກຜູ້ໃດບອກມາໂລດຈະຈັດການເອົາໃຫ້, ແຕ່ຊຽງໝັ້ງຕອບພຍາວ່າ ຊິໃຫ້ໄປເລາະຊອກຜູ້ດຽວບໍ່ເປັນດອກ ຄັນຊິໃຫ້ເອົາອີ່ຫຼີ ກໍໃຫ້ເຂົາມາໂຮມກັນຢູ່ໂຮງ ພີ່ ຫລາຍຄົນເລືອກຊ່ວຍກັນຈຶ່ງຊິດີ.

ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຕາມໃຈຊຽງໝັ້ງ ພຍາຈຶ່ງສັ່ງໃຫ້ສາວສນົມ ທຸກຄົນມາເຕົ້າໂຮມກັນຢູ່ໂຮງ, ເມື່ອສາວສນົມມາໂຮມກັນໝົດ ທຸກຄົນແລ້ວພຍາຈຶ່ງບອກໃຫ້ຮູ້ວ່າ ດຽວນີ້ ຜູ້ໃດຢາກໄດ້ ຊຽງໝັ້ງໄປເຮັດຜົວບອກມາ, ປາກົດວ່າສາວສນົມແຕ່ລະຄົນໃຜໆກໍຄິດມັກຊຽງໝັ້ງ ເພາະວ່າຊຽງໝັ້ງກໍເປັນບ່າວຜູ້ຈົບ ຜູ້ງາມແຖມຍັງເປັນລູກຂອງພຍາຮາຊາອີກດ້ວຍ.

ເມື່ອຖືກພຍາຊັກຖາມແນວນັ້ນ,  
ບັນດາສາວສນົມກໍພາກັນຕອບວ່າແລ້ວແຕ່ບຸນບູຮານສົມພານ ຄາດໄດ້ເປັນຜົວຕົວເມັງກັບທ້າວ ;  
ຈາກນັ້ນຈຶ່ງໃຫ້ຊຽງໝັງກໍາມີທັງສອງເບື້ອງ ແລ້ວໃຫ້ສາວສນົມໝົດທຸກຄົນພາກັນທວາຍ  
ຖ້າໃຜທວາຍຖືກຈະຍົກໃຫ້ເປັນເມັງຊຽງໝັງໂລດ, ສາວສນົມຈຶ່ງພາກັນທວາຍຕາມແຕ່ຊື່ຄືດ ພໍ້ບາງຄົນ  
ກໍທວາຍວ່າຊຽງໝັງກໍາໝວຍແກວ ບາງຄົນກໍວ່າຊຽງໝັງ ກໍາເງິນກໍາຄໍາ  
ບາງຄົນກໍວ່າຊຽງໝັງກໍາເພັດນິນຈິນດາ ບາງຄົນກໍວ່າຊຽງໝັງກໍາທ່ອນໄມ້ຈວງໄມ້ຈັນ ;  
ທັງໝົດທີ່ສາວສນົມທວາຍມາບໍ່ມີໃຜທວາຍຖືກ ຊຽງໝັງກໍບໍ່ຍອມແບນມືອກກເດັດຂາດ.

ບັດນີ້ໃຜກໍທວາຍແລ້ວ ຍັງເຫລືອແຕ່ນາງສເຫນຫາຜູ້ດຽວ ພຍາກັບຊຽງໝັງ  
ຈຶ່ງໃຫ້ນາງທວາຍລອງເບິ່ງ ນາງສເຫນຫາທວາຍວ່າ ຊຽງໝັງກໍາແຂນສາວສໍານ່ອຍເມັງແກ້ວບໍ່ວາງ .  
ພໍແຕ່ສຸດຄວາມທວາຍຂອງນາງສເຫນຫາ ຊຽງໝັງກໍາຟ້າວແບນມືອກແລ້ວລຸກຂຶ້ນຕົບມີຜ້າງ  
ບອກວ່ານາງສເຫນຫາທວາຍຖືກແທ້ຖືກວ່າ ຜູ້ນີ້ຫາກແນ່ນເມັງແຕ່ຟ້າແຕ່ແຖນແທ້ງ.  
ພຍາຊໍາພັດຖາມຊຽງໝັງຕື່ມອີກວ່າ : ມືງຊິເອົາແຕ່ຜູ້ດຽວທີ່ນັ້ນບໍ່ ? ບໍ່ເອົາຕື່ມອີກຈັກຄົນບໍ່ ?  
ສາວສນົມບໍ່ອິດບໍ່ຢາກ ເອົາອີກເດຈັກຄົນ ! ຊຽງໝັງຕອບວ່າ : ເອົາສອງກໍດີຄືກັນ  
ຜູ້ນຶ່ງເປັນເມັງໃຫຍ່ຄຸ້ມຄອງເຮືອນຊານ ຜູ້ສອງເປັນເມັງນ້ອຍຄອຍບົວລະບັດຮັກສາ.

ເມື່ອຊຽງໝັງໄດ້ສາວສນົມທັງສອງຄົນໄປເປັນເມັງແລ້ວກໍ  
ຂາບທູນພຍາກັບເມືອໂຮງຫານາງພຍາ (ເມັງຂອງພຍາ) ແລ້ວເລົ່າເຫດການທັງໝົດໃຫ້ຮູ້  
ຝ່າຍນາງພຍາກໍດີອີກດີໃຈທີ່ໄດ້ໃໝ່ທັງສອງ, ຕໍ່ມາຊຽງໝັງກໍໄດ້ບຸກເຮືອນຫລັງນ້ອຍນຶ່ງຂຶ້ນ  
ເພື່ອຢູ່ກັບເມັງຂອງຊຽງເອງ ແລະ ທໍາມາຫາກິນລ້ຽງຊີບໄປແຕ່ລະມື້ລະວັນ....

ອ່ານຕໍ່ເຮືອງທີ່ຍົກ ໃນເດືອນໜ້າ  
໖. ຢາກິນເຂົ້າແຊບຂອງຊຽງໝັງ